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Referat – styringsgruppemøte for Prosjekt Nytt Politidistrikt - Vest 

  

Møtt fra 

politiet 

Trine Kvernhusvik (Parat)  

Kjetil Rekdal (PF) til kl 12 

Marita Flemmen Skogvoll fra kl 12 

Ørjan Hjortland (PF) 

Frode Karlsen (PF) 

Ole Johan Bårtvedt (PJ) 

Lillian Bersaas (NPL) 

Kjell – Ivar Sletten (HVO) 

Trond Arne Aglen – Adm sjef 

Linda Birkeland personalsjef 

Arne Johannesen Lensmann 

 

1. Utvidet styringsgruppe med representanter 

for kommunene i Vest politidistrikt 

 

a. Sak til informasjon: Status – Arbeidsgruppe 

"Geografiske driftsenheter/tjenestesteder" 

b. Sak til beslutning: Mandat "Geografiske 

driftsenheter inkl tjenestesteder 

c. Møtestruktur 

 

 

Innkalt fra 

kommunene 

i Vest pd 

Vedlagt egen postliste 

Forfall Olav Valland 

Kjetil Rekdal fra kl 1200 

Elisabeth Bru 

Referent Margrethe M Gudbrandsen/Monica 

Mørk 

Saksnr.  

Dato 5.9.16 

Sted First Marine Hotell 

Antall sider   

Vedlegg  

O = Orienteringssak D = Drøftelsessak B = Beslutningssak 
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Utvidet styringsgruppe (med rep fra kommunene), orienteringssaker og saker til behandling 
 Sak Saksunderlag / Vedlegg Kommentarer /Beslutning 

 Innledning v/ politimester 

Kaare Songstad 

 Politimester ønsket velkommen til møte i styringsgruppen i PNP. Det 

har vært stor interesse for denne gruppen og styringsgruppen er 

opptatt av at kommunene har en reell påvirkningsmulighet.  

 

Politimesteren var tydelig på at vi alle er satt til en krevende jobb 

og at det er et press knyttet til tid. Politimesteren ønsket innspill fra 

kommunene. 

 

Styringsgruppen møtte mange ordførere i dialogmøtet i Førde. Der 

kom det frem at ordførerne opplevde at politiet holdt dem varme 

uten å være veldig konkret. Noen ordførere opplevde derfor at det 

var vanskelig å komme med innspill.  

4a 

O 

Status arbeidsgruppe 

tjenestesteder og GDE 

PPT PPT v/ Oddbjørn Dyrdal leder for politiets arbeidsgruppe.  

 

Politiet har fått en del skriftlige innspill fra kommunene. Om en 

stund vil styringsgruppen samle alle de skriftlige innspillene og 

sende dem ut til alle kommunene igjen.  

 

Politiet vil ta innspillene på alvor og vurdere dem opp mot de 

politifaglige tankene.  

 

 

Hovedmål: 

 

Politiet skal levere en bedre polititjeneste til innbyggerne.  

Serve innbyggerne på best mulig måte, med de ansatte og de 

ressursene som vi har i dag.  

 

Hvem skal se på dette: 

En bredt sammensatt arbeidsgruppe som skal se på dette som 

jobber etter et tydelig mandat.  

Startet arbeidet før ferien.   
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Hva skal legges til grunn for forslagene: 

Mandatet 

Mange som skal høres i løpet av prosessen og mye informasjon 

som blir hentet inn. Blant annet fra kommunene.  

Må ta hensyn til ”Rammer og Retningslinjer”. (oppdrag fra 

Politidirektoratet). Hovedproduksjonen i politiet skal gjøres i de 

Geografiske driftsenhetene.  

Bruke mobile IKT løsninger til å levere en bedre tjeneste. 

Kompetanse som må være tilstede i Geografisk driftsenhet. 

Geografi (broer, rasfare, tuneller osv) 

Andre arbeidsgrupper, prosjektgrupper. 

Ressursene som vi har. Det gjelder både bemanning og 

lokasjonene som vi har i deg.  

Utvikling innen kriminalitetsbildet.  

Responstid, avstand til lokalt politi.  

 

Gruppen skal drøfte forslagene for organiseringen og deretter lage 

en ROS vurdering for hvert forslag som leveres inn.  

 

Status pr dags dato i arbeidsgruppen: Arbeidsgruppen har 

innhentet nødvendig informasjon som må legges til grunn og ser så 

på ulike forslag. Svært mange gode innspill fra kommunene der 

kommunene allerede har tenkt på hvordan kommunene seg i 

mellom kan ha et best mulig samarbeid. 

 

Spørsmål og kommentarer etter politiets innspill 

 

Stryn lurer på hvordan politiet ser på kommuneberedskapen opp 

mot politiets ressurser.  

Arbeidsgruppen har sett på spesielle behov og utfordringer i 

kommunene og vil ha det i bakhodet når ressurser skal fordeles.  

 

Bergen Takker for en flott orientering og lurer på om politiet evner 

å se totalberedskapen i kommunen. Brann, redning, heimevern. Tar 
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politiet dette med i arbeidet? Ser på dette i en helhet?  

Gruppen har så langt ikke sett på mye på dette i hver kommune, 

men det er et innspill som gruppen må se på. Litt lite kunnskap så 

langt. 

Prosjektleder orienterte litt om at operasjonssentralen skal være 

oppe og gå på lokal beredskap i kommunene. 

 

Nordhordland orienterte om at kommunene i Nordhordland er 

opptatt av beredskap. Ønsker videre en presisering av hva en 

geografisk driftsenhet skal være, hvilke funksjoner en tjenesteenhet 

skal levere og hva et tjenestested skal levere.  

Prosjektleder forklarte kort og gruppeleder viser til mandatet der 

dette står beskrevet.  

 

Askøy fikk bekreftet at Sotra, Askøy og Øygarden lensmannsdistrikt 

i dag er som en tjenesteenhet med to tjenestesteder og at 45 min 

er tenkt kjøreavstand.  

 

Askvoll (Hafs region) opplever at politiet har en fin innfallsvinkel 

til reform og håper at det fortsetter. De er svært opptatt av 

beredskap. Kommunene har stor fokus på å styrke egen beredskap. 

Melder om mulig mørketall knyttet til kriminalitet pga mindre 

forhold. Derfor er det viktig at gruppen ikke bare tar hensyn til 

kriminalitetsstatistikk en når ressursene vurderes.  

 

Os og Fusa kommune lurer på om politiet tenker å følge 

kommunegrensene el om kommuner vil bli delt. Vil Bergen 

kommune ble delt opp.  

Prosjektleder orientert om at hovedregelen er at kommunene 

tilhører en GDA 

 

Nordfjordrådet setter pris på involvering. De kommer godt ut av 

statistikker og ser utfordringer med det. Redd for å de får mindre 

politiressurser. Store havner, cruiseturister og store avstander. Tar 

gruppen hensyn til det?  Har rett over 1 polititjenestemann pr 1000 
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innbygger. Dette oppleves som for lite med de store avstandene.  

Prosjektleder forklarte at målet med 2 pr 1000 innbyggere er et mål 

på landsbasis.  

 

Kvam er opptatt av synlig politi. Da spesielt knyttet til trafikk. 

Politiet synlighet i trafikken. Ønsker økning av ressurser til sine 

kommuner. Ønsker at politiet ser på totalbildet i kommunene ang 

beredskap.  

 

Odda ligger langt fra Bergen og tenker på beredskap. Ønsker 

orientering om ressurser og kompetanse som ligger rundt om i 

distriktet. Dette for å kunne gi gode innspill. Kan kommunene få 

innsyn i de forslagene som ledelsen i lokalt politi har kommet med i 

forhold til omorganiseringen.  

 

Politimester Songstad: Kommunene kan få orientering om 

ressurser på kontorene.  

 

Gruppen har fått forslag til organisering fra alle driftsenhetene / 

regionslensmennene. Gruppeleder vil sjekke ut mulighet for å dele 

dette. 

 

Arne Johannesen: Kommenterte dette med mørketall. Bekymret 

for mørketall på familievold og overgrep mot barn. Her må politiet 

styrkes for å kunne avdekke dette.  

Når det gjelder beredskap så handler ikke om hvor mange kontorer 

vi har, men beredskapsordningen. Hvor rykker politiet ut fra?  Ser 

ikke noe problem med at ordførerne kan få innsyn i forslagene fra 

lederne. 

 

Nordhordland har en høy tillitt til politiet og det er ikke bra dersom 

den blir svekket. Opptatt av lokalkunnskap.  

 

Vågsøy (nordfjordrådet): Mye shipping, trenger politikontor for å 

stemple inn/ut sjøfolk. De trenger denne polititjenesten på stedet. 
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Viktig for næringslivet på Måløy og i den regionen.  

 

Politiets Fellesforbund Vest: 

Viktig at denne reformen er en kvalitetsreform. Ikke en 

sparereform. Trenger tid for å levere et produkt som resulterer i et 

bedre politi.  

Stram tid, men vi må gjøre jobben skikkelig.  

 

Selje 

Bekymret for at deres kontor blir lagt ned. Hvordan skal nedlagt 

kontor erstattes? Hva får vi i stedet.  

 

Prosjektleder informerte om ROS vurderinger 

 

Austevoll, Tysnes, Kvinnherad 

Ønsker å høre litt om hvor mange GDE vi ser for oss.  

Svar: 2-9 

 

Askvoll 

Ser at det er interessekonflikt mellom kommunene og 

regionslensmannen.  

 

Samnanger: 

Kommunene har kommet med et forslag til omorganisering. Dette 

kan endres eller gjøres bedre. Forslagene er ikke hugget i stein.  

 

Arne Johannesen:  

Skjønner at alle ønsker å få se en skisse. Kan vi få det til etter neste 

møte i arbeidsgruppen? 

Viktig at representantene fra kommunene og kommunestyrene har 

kjennskap til og forståelsen av politiets funksjoner.  

Opplever at arbeidsgruppen tolker mandatet veldig snevert. Det er 

et handlingsrom. Ikke alt er styrt fra Oslo. 

 

Kvam:  
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Noe vanskelig for ordførerne å selge inn forslag til kommunestyre da 

det er mye å sette seg inn i.  

Kommunestyrene har så langt lite innsikt i de prosessene som går.  

Ønsker å få en presentasjon som kan leveres ut til kommunene for 

å orientere kommunestyrene og publikum. Denne presentasjonen er 

allerede under arbeid. 

 

Førde 

Blir styringsgruppen til kommunene høringsgruppe? Må i hvert fall 

få se forslaget før det sendes ut på høring.  

Vanskelig å komme med innspill fordi kommunene ikke kan faget 

som her er så viktig.  

 

Florø 

Ønske om mer informasjon om skissene før møtet 5 oktober.  

 

Politiets Fellesforbund Vest: 

Det ligger mye bra i denne politireformen. Det er mange tjenester 

som skal leveres. 

  

Austevoll, Tysnes, Kvinnherad 

Ønsker å høre litt om hvor mange GDE vi ser for oss.  

Svar: 2-9 

 

Askvoll 

Ser at det er interessekonflikt mellom kommunene, de lokale 

lensmennene og regionslensmannen. 

 

Samanger: 

Kommunene har kommet med et forslag til omorganisering. Dette 

kan endres eller gjøres bedre. Forslagene er ikke hugget i stein.  

 

4b 

B 

Mandat arbeidsgruppe 

tjenestested og GDE 

Mandat 0.91 Bergen:  

Ønsker at det står i mandatet at arbeidsgruppen skal ta hensyn til 

annen beredskap i kommunen. 
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Punkt 6 i målsetninger: Ønsker at politiet bruker IKT 

beredskapssystemet (CIM) som kan brukes i samhandling med 

kommunen. (Sim-satsingen). 

 

Politimester Songstad orienterte om at politiet selv benytter CIM 

som varslingssystem til egne mannskaper og at Politidirektoratet er 

vel kjent med satsingen til bergen kommune. 

 

Selje: 

Det bør stå noe i mandatet om hva en politikontakt skal være 

 

Nordhordaland 

Ønsker at det i mandatet kommer frem at det skal ta hensyn til 

prioriteringene i kommunen. 

Ønsker å få se skisser på ulike forslag på organiseringen.  

Ønsker å få tilbakemelding på allerede innleverte forslag til gruppen. 

Savner at styringsgruppen skal ta stilling til noe.  

 

Beslutning: Det tas inn en presisering i mandatet at 

arbeidsgruppen i sitt arbeid må se hen til andre beredskapsetater og 

frivillige redningsorganisasjoners organisering og kapasiteter i ulike 

områder. 

 

 

 

 

 

 



Referat fra styringsgruppemøte for <prosjektnavn>,<dato>      Side 9 av 10 
 

Prosjektnummer/dokumentreferanse: <Prosjektnummer og/eller dokumentreferanse>  

4C 

B 

Møtestruktur   

Forslag: Møte 5 oktober for gjennomgang av 

arbeidsgruppens forslag før det sendes ut til høring.   

 

Arne Johannesen:  

 Skjønner at alle ønsker å få se en skisse. Kan vi få det til 

etter neste møte i arbeidsgruppen? 

 Viktig at representantene fra kommunene og 

kommunestyrene har kjennskap  til og forståelsen av 

politiets funksjoner.  

 Opplever at arbeidsgruppen tolker mandatet veldig snevert. 

Det er et handlingsrom. Ikke alt er styrt fra Oslo. 

 

Kvam:  

 Noe vanskelig for ordførerne å selge inn forslag til 

kommunestyre da det er mye å sette seg inn i.  

 Kommunestyrene har så langt lite innsikt i de prosessene 

som går.  

 Ønsker å få en presentasjon som kan leveres ut til 

kommunene for å orientere kommunestyrene og publikum. 

Denne presentasjonen er allerede under arbeid. 

 

  

Førde 

 Blir styringsgruppen til kommunene høringsgruppe? Må i 

hvert fall få se forslaget før det sendes ut på høring.  

 Vanskelig å komme med innspill fordi kommunene ikke kan 

faget som her er så viktig.  

 

 

Florø 

 

 Ønske om mer informasjon om skissene før møtet 5 oktober.  
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Politiets Fellesforbund Vest:  

 Det ligger mye bra i denne politireformen. Det er mange 

tjenester som skal leveres. 

 

Er det ønske om nok et dialogmøte ca fire uker i 

høringsperioden? 

Politiet ønsker å bidra i kommunene i løpet av 

høringsperioden. Kan informere til kommunestyret hvis det 

er behov.  

 

Os er skeptisk til nok et dialogmøte da det er usikkert hvor langt 

kommunene er kommet i prosessen. Ønsker heller å invitere politiet 

inn til å orientere lokal. Støtte i salen til kommentar fra Os. 

 

Politimester Kaare Songstad: Politiet skal være på tilbudssiden i 

høringsperioden ved behov for orienteringer til kommunestyrer og 

regionsråd.  

 

Beslutning: Nytt møte i styringsgruppen settes til 5.10.16 

 


